
Onafhankelijke wijkkrant voor de  Vogelenbuurt | Tuinwijk | Lauwerecht | Staatsliedenbuurt 

Lenna woont met haar oudere zus 
Mien en haar ouders in een boven-
woning aan de Hopakker en zit in 
groep 7 van De Fakkel. Ze is nu al 
best tevreden over onze buurt. “Op 
het schoolplein van mijn school 
heb je bijvoorbeeld een brede 
glijbaan, en op het Koekoeksplein 
een lange.” 

Wat vind je wat minder aan de 
plek waar je woont?
“Ik woon aan een drukke straat, 

daardoor kan ik niet alleen naar het 
Koekoeksplein. Het zou van mij dus 
wel wat rustiger mogen. Ik zou het 
goed vinden om hier eenrichtings-
verkeer te maken, dan gaan auto’s 
tenminste niet heen en weer. En 
een politieagent die af en toe op 
de hoek van de straat staat en 
controleert of mensen niet te hard 
rijden. En het nieuwe gebouw ach-
ter ons huis (aan de Gruttersdijk, 
red.) verpest ons uitzicht, dat is wel 
jammer. Met het oude huisje dat er 

eerst stond had je ‘s avonds op het 
balkon nog een zonnetje, dus dat 
mag terug.”

Wat moet er sowieso blijven?
“Het parkje hier in de straat, naast 
mijn huis. Er is een heuveltje waar 
ik heel goed met mijn eenwieler 
overheen kan. Op het vierkante 
harde stuk maak ik dan een bocht. 
Als ik niks te doen heb, ga ik daar-
naartoe met mijn eenwieler. Ik zit 
op circusles en ik kan het al best 
goed. Later zou ik het leuk vinden 
om zelf ook workshops te geven 
aan kinderen.”
 
Waar zijn nog meer goede 
eenwieler-plekken? 
““Het Koekoeksplein op zich wel, 
maar het probleem is dat daar 
meestal andere kinderen zijn, die 
je dan heel uitgebreid vragen gaan 

niet kan, want ik wil het ook gewoon 
zelf doen! Maar het is wel grappig 
om ze bezig te zien. Dan merk ik dat 
ik het nu zelf wel beter kan dan toen 
ik begon.” FK

stellen. Dan sta je daar een hele tijd 
zonder eenwieler, omdat al die kin-
deren het ook willen proberen. Dat 
mag natuurlijk wel, maar als er te 
veel komen zeg ik wel dat het even 

stond het onkruid bij de voordeur 
bijna een meter hoog! De aandacht 
van de eigenaar was écht niet bij 
deze kerk. Er heerst dus ook een 
soort opluchting dat híj het in elk 
geval niet meer gaat ontwikkelen.”

ZORGEN
Peter maakt zich ook zorgen over 
de staat van het orgel. “Het geldt 
voor alles, maar zeker voor oude in-
strumenten: als je er niks mee doet, 
gaat het stuk. Mijn vrees is dat een 
man zoals Verheij zo’n orgel op een 
dag in een container smijt en dan 
zegt dat hij niet wist dat dat niet 

mocht. Ik heb de indruk dat de heer 
Verweij weinig scrupules heeft als 
het gaat om de staat en toekomst 
van deze specifieke kerk.”

BREAKING NEWS
Dat Wonen in Arnhem de kerk te 
koop had gezet, hoorden betrokken 
buurtbewoners niet van de eige- 
naar zelf, maar via via. Niet netjes, 
vindt Peter. “Het was voor ons break- 
ing news dat de kerk weer in de 
verkoop stond, we wisten van niks: 
exemplarisch voor de problemen 
in de communicatie die er steeds 
waren.” Wonen in Arnhem laat ons 

De St. Josephkerk aan de Draaiweg heeft een nieuwe eigenaar. Te-
gen alle verwachtingen in, is het monumentale gebouw uit 1901 - na 
slechts vier weken in de verkoop te hebben gestaan - verkocht voor 
bijna negen ton. Omwonenden zijn niet tevreden over de communi-
catie door vorige eigenaar Roland Verheij van onderneming Wonen in 
Arnhem.

Wat vind jij leuk of juist niet leuk in onze buurt? Als jij het voor het 
zeggen had, hoe zou onze wijk er dan uitzien? In deze rubriek laten we 
kinderen aan het woord. Deze keer Lenna (10) uit de Hopakker. 

in een reactie slechts weten dat er 
inmiddels een koper is. Op overige 
vragen blijft het antwoord uit.

IETS MOOIS
De bestemming van het kerkge-
bouw blijft maatschappelijk. Dit 
houdt in dat het gebruik voor 
scholen, medische en paramedi-
sche diensten, kinderdagverblijf 
en buurtactiviteiten in elk geval 
is toegestaan. Hopelijk maakt de 
nieuwe eigenaar er iets moois van, 
in samenspraak met de toekom-
stige gebruikers van het gebouw: de 
wijkbewoners. FK

SAMEN MET DE BUURT
Het begon twee jaar geleden zo 
mooi. Eigenaar Roland Verheij 
van Wonen in Arnhem zou samen 
met de buurt gaan onderzoeken 
wat een mooie invulling voor het 
gebouw zou kunnen zijn. Er werd 
een klankbordgroep met omwo-
nenden opgericht en er werd een 
feestelijke bijeenkomst voor de 
buurt georganiseerd. Peter: “De be-
loofde klankbordgroep is nooit van 
de grond gekomen. We mailden 
om dingen aan te geven, maar je 
hoorde nooit iets van hem, of hij 
reageerde heel korzelig. Vorig jaar 

NIEUWE KOPER VOOR DE KERK 
De kerk is verkocht voor twee 
ton meer dan Verheij er twee jaar 
terug voor betaalde. Toen stond 
de kerk aanzienlijk langer te koop. 
Tijdens dit schrijven was nog niet 
bekend wie de nieuwe eigenaar 
is: de makelaar laat desgevraagd 
weten dat de koper verzocht heeft 
hier (nog) niet mee naar buiten 
te treden. Dit zal hij op een later 
moment mogelijk zelf doen. Met de 
koop aanvaardt de nieuwe eigenaar 
in elk geval de huidige toestand 
van het gebouw, in alle opzichten. 
Dit betekent dat ook achterstallig 
onderhoud voor zijn rekening komt. 
Het lijkt erop dat de vorige eigenaar 
al een tijd terug zijn handen van de 
kerk heeft afgetrokken. “Eerlijk ge-
zegd ben ik verbaasd dat alle ramen 
er nog in zitten,” stelt omwonende 
Peter Dobbinga. Net zoals veel 
buren uit de naast de kerk gelegen 
Grave van Solmsstraat is hij heel 
betrokken bij de toekomst van het 
kerkgebouw. Eerder maakte hij een 
film over de St. Joseph, waarin ook 
het orgel én rijksmonument van or-
gelbouwer Friedrich Meyer uit 1792 
een prominente rol speelt. 
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“De beloofde klank-
bordgroep is nooit van 
de grond gekomen. We 
mailden om dingen 
aan te geven, maar je 
hoorde nooit iets van 
hem, of hij reageerde 
heel korzelig.”



Terwijl onze fotograaf bezig was een foto te maken bij het artikel over The Mobile Bar 
(zie achterpagina) stopte er een bus met twee Friese dakdekkers. De ene herkende de 
Schippers van de Kameleon en wilde met ze op de foto. Pa houdt heel trots een recla-
medoek van de film vast als achtergrond, en onze fotograaf maakte snel dit kiekje!

In het plantsoen langs de Willem Arntszkade vonden 
in de afgelopen twintig jaar zeven ‘verweesde beelden’ 
een plek. Het gaat om beelden die hun oorspronkelijke 
plek in de stad hebben verloren. Deze zomer kwam 
de beeldenroute in het nieuws omdat initiatiefnemer 
Charles Chamboné zijn oog liet vallen op het kunstwerk 
‘Zeelandschap’.

Het kunstwerk, dat nu op het Smakkelaarsveld staat, 
zou misschien wel passen in het laatste stukje van 
de beeldenroute langs de Willem Arntszkade: van de 
bibliotheek naar de Kardinaal de Jongweg. Half augustus 
schreef Chamboné een open brief naar de gemeente 
en informeerde ook de media. “De volgende dag had ik 
meteen DUIC (De Utrechtse Internet Courant, red.) aan 
de lijn, en GroenLinks heeft het onderwerp ingebracht 
tijdens het vragenuurtje in de gemeenteraad.”

VERWEESDE STENEN
Chamboné is blij met de media-aandacht, want er zijn 
meer onderdelen van de route die in ontwikkeling zijn. 
Het nieuwste beeld ‘Boom met schapen’ is inmiddels 
een half jaar geleden geplaatst, maar de gemeente geeft 
nog steeds geen datum voor de officiële onthulling. “Ik 
had dat graag willen combineren met de presentatie van 
de nieuwste plannen,” vertelt Chamboné. Dat nieuwste 
project gaat om brokstukken van de Domtoren. “De 
mooie stukken verdwijnen naar tuinen van dure villa’s 
aan de Vecht,” voorspelt hij. “Maar ik wil dat er ook nog 
wat moois te zien is voor de bewoners van Utrecht.” 

Het begon allemaal als Kollektief Ka-
fee Averechts in de tijd van Stop de 
Neutronenbom, economische crisis 
en antikapitalistiese aksie. En het is 
één van de weinige collectieve cafés 
uit die tijd die het heeft overleefd, 
en nog wel door een ‘kapitalistische 
actie’: in 1990 hebben ze het café 
gekocht.

DOET GEWOON ZIJN DING
Sinds vorig jaar staat buurtgenoot 
Maarten er achter de bar. Zijn 
vriendin kookt al langer op zondag 
en voor hem ging een lang gekoes-
terde wens om barman te worden 
in vervulling. Hij tapte ook weleens 
als DJ Jacob er was. DJ Jacob? Dat 
is Jacob van der Pol, de gepensio-

neerde basisschoolmeester die elke 
vier weken op vrijdag komt draaien, 
komende maand voor de honderd-
ste keer. Maarten: “Ik vind zijn mu-
ziekkeuze leuk. Hij doet gewoon zijn 
ding en heeft er zichtbaar plezier in.” 

DE JAREN TACHTIG
Nou, zoveel is duidelijk. “Qua 
muziek kom ik uit de jaren tachtig, 
net als Averechts, toen ben ik er 
echt mee begonnen,” vertelt de DJ 
zelf. “Maar nieuwe muziek interes-
seert me nog steeds: muziekblad 
OOR uitspellen, bands volgen via 
de mail… ik ben er eigenlijk altijd 

mee bezig. Ze zeggen dat de rode draad in mijn muziek 
is dat die altijd net even naast gebaande paden van een 
genre loopt. Ik heb veel linkjes naar indie-muziek, ook de 
opkomende bandjes.” 

KONINKRIJKJE
Misschien is DJ trouwens niet het juiste woord. “Bij een 
DJ denk je aan een dansende menigte, maar hij bouwt 
een eigen koninkrijkje op het podium en installeert zich 
daar in alle rust,” vertelt Maarten. “Nog leuker vind ik dat 
hij een laptop bij zich heeft die naar het café gekeerd 
staat met een Powerpoint met alle nummers die hij zelf 
op alfabetische volgorde heeft gezet. Hij zet een lied aan 
en scrollt dan naar het juiste nummer en dat doet hij bij 
het volgende weer.”

ALLES KAN
Jacob: “Daar maken ze fotootjes van. Of jongere gas-
ten die komen vragen: ‘Wat is dit? The Who? Nooit van 
gehoord.’ Dat was de eerste band waar ik fan van was. En 
dat is het leuke in Averechts, alles kan daar, nooit is iets 
te oud. En al is er maar één die zegt: ‘Hé, dit was echt su-
per,’ dan is mijn avond al geslaagd. Want dat vind ik leuk, 
dat ik een beetje deel uitmaak van het grotere geheel, 
van de goede muziek, dat ik dat doorgeef. En dat verveelt 
ook nooit. Ik zie mezelf dit ook nog heel lang doen.”  
Om te beginnen dus weer op 23 februari. CH

Averechts.nl, DJ Jacob draait elke vierde vrijdag van de 
maand. 

Een vegetarisch driegangenmenu op zondag, open podia, adhd-café en 
van Stratego-toernooi en pubquiz tot live jazz. Het bruist er nog steeds. 
Nog steeds verdient niemand er een cent. En nog steeds wordt de fooien-
pot verdubbeld en samen met de winst geschonken aan een goed doel. 
Café Averechts in de Lijsterstraat bestaat 40 jaar, en op vrijdag 23 februari 
komt DJ Jacob er voor de 100ste keer draaien. 

Charles Chamboné bij de verweesde brokstukken van de Dom, die opgeslagen liggen achter tuincentrum Steck  

DJ Jacob thuis tussen zijn cd’s, boeken en kunstverzameling

Al dertig jaar is de Torteltuin een geliefde plek om te spelen voor kinderen tot en met 7 jaar. 
Afgelopen september was er een groot feest om het jubileum te vieren. De speeltuin is in de 
winter gesloten, maar wordt 5 februari weer feestelijk geopend met warme chocolademelk, 
glühwein en een vuurtje voor marshmallows. 

" Je eigen kleur geven
aan de uitvaart"  
Sandra van der Pas  

AL 40 JAAR AVERECHTS 
EN 100 KEER DJ JACOB

ZEELANDSCHAP AAN DE 
WILLEM ARNTSZKADE?

- vogelenbuurt - 

m
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PIEPSCHUIM EN SATÉPRIKKERS
Hij benaderde verschillende Utrechtse kunstenaars met 
de vraag of ze een ontwerp wilden maken. Samen zijn 
ze naar de opslag gegaan om de brokstukken te bekij-
ken. “Het is leuk om de eerste versies van de ontwerpen 
te zien, de kunstenaars maken de brokstukken in het 
klein van piepschuim en gaan dan aan de slag met die 
stukken en satéprikkers en zo.” De volgende stap is de 
buurtbewoners uitnodigen voor een presentatie van drie 
ontwerpen. Om het gekozen ontwerp te realiseren moet 
dan financiering geregeld worden. “Dat is nu de volg-
orde: eerst een plan, dan de bewoners informeren en 
dan met een uitgewerkt plan, waar de bewoners achter 
staan, naar de gemeente gaan.” 

ANDERE KANT
Met het plan voor het Zeelandschap gaat Chamboné 
waarschijnlijk niet naar de bewoners. In oktober was er 
een werkbezoek van de gemeente om te kijken of de 
locatie geschikt is. Officieel moet het advies nog uitge-
bracht worden, maar Chamboné heeft al begrepen dat 
het negatief zal zijn. Meestal neemt het college zo’n 
advies over, “en dat respecteer ik.” 
Dat laatste stukje blijft dus nog even leeg, maar Cham-
boné kijkt ook de andere kant op: bij de gemeente ligt 
een aanvraag om het schakelstation op de hoek van het 
Zwarte Water en de Draaiweg te laten beschilderen. Zijn 
uiteindelijk ideaal is een complete beeldenroute: vanaf 
de Jan van Lingtuin en eindigend bij de Kardinaal de 
Jongweg. MV
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VOTULASTLADDER

Inloopspreekuur Geldzorgen
Elke donderdag kun je bij ervarings-
deskundige Tonio Bozelie terecht 
van 12.30 tot 13.30 uur in Buurt-
centrum de Leeuw. Hulp nodig 
bij het aanvragen van toeslagen? 
Onderzoeken hoe je zuiniger kunt 
leven? Kom gerust eens langs. 
 
Lichtjesavond 
Op zondag 17 december van 16.00 
tot 18.00 uur is het weer Lichtjes-
avond op de begraafplaatsen St. 
Barbara, Tolsteeg en Daelwijck. De 
begraafplaatsen en de urnentuin 
zijn verlicht met fakkels, er is live-
muziek en er zijn kerstbomen om 
wensen in op te hangen. 
 
Bakkie Troost in de Leeuw
Als een dierbare overlijdt verandert 
je leven. Soms helpt het om met 
lotgenoten buiten je eigen kring te 
praten. Dat kan iedere twee weken 
op woensdag van 10:30 tot 11:30 
uur bij Buurtcentrum de Leeuw op 
20 december, 3, 17 en 31 januari. 
Toegang is gratis.
 
Levende kerststal met zangkoor
Op kerstavond is er bij Griftsteede 
een levende kerststal met een 
klassieke levende verbeelding van 
het kerstverhaal, warme chocolade-
melk en een zangkoor. Zondag 24 
december van 17:00 tot 19:00 uur 
bij Stadsboerderij Griftsteede.
 
WijkTV, nu ook in onze wijk
Sinds kort is er ook in onze wijk 
WijkTV! Heb jij een mooi verhaal 
om te delen? Ken je iemand met 
een verhaal dat het delen waard 
is? Wil je wijkreporter worden of 
video’s (leren) editen? Mail info@
uindewijk.nl.
 
Repair Café Votulast 
Iedere tweede zaterdag van de 
maand van 13.00 tot 15.00 uur in 
Buurtcentrum de Leeuw: 13 januari 
en 10 februari.
 
25 jaar Griftpark in beeld
In 2024 bestaat het Griftpark 25 
jaar. In de serie Standplaats Grift-
park brengt U in de Wijk verhalen 
in beeld over de geschiedenis en 
toekomst van het park. Bekijk de 
uitzendingen op https://uindewijk.
com/u-in-de-wijk-oost 

In de ladder staan wijkactiviteiten 
die in december en januari plaats-
vinden. De volgende wijkkrant 
verschijnt begin februari. Organi-
seert u in februari of maart een 
buurtactiviteit? Laat het ons vóór 
10 januari weten, dan nemen we 
een aankondiging op in de vol-
gende agenda. Of plaats uw be-
richt zelf rechtstreeks op het prik-
bord van www.votulastkrant.nl 
We zijn ook te vinden op Facebook: 
www.facebook.com/Votulastkrant 

NATUURLIJK!

Passie om te ondernemen zat er altijd al in. Maar 
een schoolopdracht zorgde ervoor dat de tweeling-
broers Imme en Sens (17) er definitief voor gingen. 
Net voor de zomer openden ze The Mobile Bar. Een 
mobiele koffiebar - zoals de naam al doet vermoe-
den - die op evenementen in de buurt kan worden 
ingezet. Op zondagen wordt de bar geopend van-
uit hun garage aan de Hopakker nummer 59. Daar 
verblijden de broers een steeds grotere groep te-
rugkerende gasten en toevallige voorbijgangers met 
diverse warme drankjes. 

Je hebt ze vast wel eens gezien 
aan de waterkant in het Griftpark: 
die zwarte vogels met enorm grote 
tenen. Dat zijn in feite kleine flip-
pertjes die ervoor zorgen dat ze 
niet snel wegzakken in modderige 
grond en die kunnen tevens als 
peddel in het water fungeren. Weer 
net anders dan de grote aaneen-
gesloten zwemvliezen van een 
eend, die zijn eten vooral uit 
het water haalt. “Dat is het 
leuke aan vogels,” vertelt 
Annemarit, “de diver-
siteit en het unieke 
dat elk van hen 
brengt en voor 
inspiratie kan 
zorgen.”

VLIEGEN ALS EEN 
VOGEL 
Leonardo da Vinci 
deed het 500 jaar geleden 
al en uitvinders van deze tijd 
ook nog steeds: nieuwsgierig zijn 
naar het leven om ons heen en 
het proberen (op een duurzame 

manier) te imiteren (biomimicry). Hoe 
kan een vogel vliegen? En kunnen wij 
de vleugels van onze vliegtuigen niet 
beweeglijker maken om optimaal van 
de wind te profiteren? Zoals vogels 
met hun veren allang doen.

OVERLEVEN 
Annemarit: “Eigenlijk lijken wij veel 
op vogels: we zoeken constant 
naar voedsel, veiligheid en bouwen 
‘nestjes’, en dat doen zij al 3,8 mil-
jard jaar.” Niet zo gek dus om ook 
wat van hun overlevingsstrategieën 
op te schrijven. “Het mooie is dat 
de natuur altijd meerdere oplos-
singen voor een uitdaging heeft. Nu 
het winter wordt, legt de ene vogel 
een warm verenpak aan, de ander 
verstopt noten en de derde ver-
trekt. Deze strategie zouden wij ook 
kunnen toepassen: als iedereen bij 
sneeuw gaat hamsteren, hebben 
we een probleem maar een deel 
kan ook een dikke jas kopen, eten 
laten bezorgen of winterbanden 
aanschaffen.”

WIJ ZIJN NATUUR
Wat hoopt de schrijfster dat dit 
boek gaat opleveren? “Verwonde-
ring en herkenning. We zijn toch 
een beetje opgevoed met het idee 
‘je hebt mens en je hebt natuur’ 
maar wij zijn onderdeel van die na-
tuur. Ik denk dat hoe meer je jezelf 
daarin herkent, hoe meer verbin-
ding er ontstaat en hoe meer liefde 
je ervoor gaat voelen. En de praktijk 
leert: waar we van houden, daar 
zorgen we voor.” ML

“We hebben de bar zelf ontworpen en gemaakt met 
hulp van onze vader. Hij is zo ontworpen dat we er 
makkelijk de straat mee op kunnen gaan of naar 
locaties. De bar past namelijk precies op een fietskar. 
Zo zijn we al op 2 festivals geweest. Maar we gaan in 
de toekomst graag meer evenementen doen, zoals 
bijvoorbeeld ook bruiloften.”

SCHOOLOPDRACHT
Ongeveer een jaar geleden kwam vanuit school de 
opdracht om een eindwerkstuk te maken. Dit is een 
individueel project voor middelbare scholieren dat 
gekoppeld is aan een of meerdere examenvakken. 
“We waren al geïnteresseerd in horeca. En we wisten 
al dat we iets wilden met een mobiele bar. Dus toen 
zijn we gaan nadenken en tekenen en in mei of 
juni was de bar af.” Omdat de broers in hun laatste 
schooljaar zitten, zijn ze naar eigen zeggen “nog niet 
super actief.” Maar ze gaan zo vaak mogelijk open en 
breiden hun aanbod steeds verder uit. Zo staan thee 
en chocolademelk inmiddels ook op het menu. “We 
zijn heel tevreden met hoe het loopt en vinden het 
echt leuk om te doen.” 

WERELDBEROEMD IN UTRECHT
Als je Sens en Imme nog niet achter hun bar hebt 
zien staan, dan ken je ze misschien wel ergens anders 
van. Drie jaar geleden speelden ze de hoofdrol in de 
film ‘De Kameleon aan de ketting’. En Imme speelde 
daarnaast in Mees Kees. Dat maakt de broers toch wel 
een beetje lokale beroemheden. Of ‘wereldberoemd 
in Utrecht’ zoals ze zelf voor de grap zeggen. Beiden 
vinden acteren nog steeds leuk om te doen. Maar van-

wege het examenjaar speelt dit wat 
meer op de achtergrond. “Sowieso 
hebben we meer interesse in de 
horeca en ondernemen.” Voorlopig is 
The Mobile Bar (Hopakker 59) vooral 
op zondagen geopend. De actuele 
openingstijden staan altijd op Google 
Maps. Daarnaast zijn ze in te huren 
voor feesten en partijen. JaH

KOPIJ
     Nummer 1 van 2024 verschijnt begin februari  
     2024. Deadline voor het indienen van ideeën of   
     activiteiten is 10 januari.
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De Votulastkrant wordt mede mogelijk gemaakt  
met een bijdrage uit het initiatievenfonds.

Mens en natuur zijn onlosmakelijk met elkaar verbonden, dat blijkt steeds 
duidelijker. Hoe is dat in onze wijk? Dat gaan we dit jaar onderzoeken. Dit 
keer zijn we getipt door Margot Westermann uit de Vogelenbuurt, illus-
trator van het dit jaar uitgebrachte boek ‘De Bionische Vogel’. Schrijfster 
Annemarit van Broekhoven (46) legt hierin aan jong en oud uit van welke 
vogeltechnieken wij als mens iets kunnen leren.

VAN FILMHELDEN TOT BUURTBARISTA’S 
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